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• Valg af dirigent
• Beretning fra bestyrelse og udvalg
• Fremlæggelse og godkendelse af det reviderede 

årsregnskab 2012/2013 
samt fremlæggelse af budget for regnskabsåret 2013/2014

• Årsregnskab 2012 for Fyens Stifts patriotiske 
Selskabs Fællesfond til orientering

• Årsregnskab 2012 for A/S Det fynske Landbocenter 
til orientering

• Eventuelle forslag fra medlemmerne/bestyrelsen
• Debat
• Valg i henhold til vedtægterne
• Eventuelt

Læs mere på www.patriotisk.dk

TILMELDING: senest mandag den 28. oktober på tlf. 
6315 5400 eller via e-mail: reception@patriotisk.dk

Onsdag den 30. oktober kl. 19.00 

i ODENSE CONGRESS CENTER, 

Ørbækvej 350, 5220 Odense SØ

Generalforsamling
i Patriotisk Selskab

NAVNE

Ny jurist til Agri Nord
Henrik Nielsen, 48 år, er til-

trådt som jurist og teamleder i 
Jura & Ejendom hos Agri Nord. 
Henrik kommer fra jobbet som 
jurist/advokat hos LMO - det tidli-
gere LRØ - i Horsens. Her var han 
for fi re år siden med til at stifte et 
advokatselskab, der blandt andet 
førte retssager på vegne af kun-
derne. 

Han har en baggrund inden for 
praktisk landbrug, i det han arbejdede som landbrugsmedhjæl-
per, inden jurastudierne 
kaldte. Han har i sin egenskab af jurist arbejdet for et forsik-
ringsselskab og i Århus Amts juridiske afdeling, inden han for 
8 år siden startede hos LRØ. 

Henrik Nielsen kommer hos Agri Nord til blandt andet at 
arbejde med ejendomshandler, familieret, interessentselskaber 
og kontrakter herunder forpagtningskontrakter. Han er desuden 
teamleder for afdelingen for Jura & Ejendom.

Besøg Videncentret for Landbrug
Mød eksperter fra Videncentret for Landbrug og hør seneste 

nyt, når landmænd og andre interesserede inviteres til åbent 
hus mandag den 25. november kl. 10.00 - 15.00.

Videncentret arbejder målrettet på at binde forskningen og 
rådgivningen sammen og dermed få den nyeste viden hurtigt 
i arbejde ude hos landmændene. På åbent hus-dagen har man 
mulighed for at komme indenfor og høre seneste nyt om fag-
lige emner, og forud for arrangementet er der mulighed for at 
tilmelde sig sessioner, som har særlig interesse. 

Derudover vil bl.a. adm. direktør for Videncentret, Jan Mou-
sing, fortælle om Videncentrets arbejde, og erhvervsøkonomisk 
chef, Klaus Kaiser, om økonomien i erhvervet lige nu. 

Der vil også være rundvisning i viden- og virksomhedsparken 
Agro Food Park, som Videncentret er en del af. Læs mere om 
program og tilmelding på www.vfl .dk/aabenthus.  
Tilmelding skal ske senest 1. november.   

ARRANGEMENTER

Gefi on etablerer 
Handels ERFA gruppe

Gefi on har i samarbejde med John Jensen, AgroMarkets, 
samt planteavlskonsulenterne Jakob Kjærsgaard og Ole Schou 
etableret et koncept med 3 årlige handelsmøder. 

Det første møde afholdes fredag den 25. oktober kl. 10 på 
Fulbyvej 15 i Sorø. Emnet for det første møde er blandt andet 
den kommende refi nansiering, hvor vi kigger nærmere på valg 
af lån samt udløb af afdragsfrihed. Ole Schou ser på høsten, 
priser frem til nytår samt det aktuelle gødningsmarked. John 
Jensen giver endvidere en status på de aktuelle foderpriser, 
herunder blandt andet sojaskrå og rapskager. 

Trussel om EU-domstol 
rokker ikke ved tidsplan
Ikke givet, at Danmark 
trækkes for EU-dom-
stol på grund af forsin-
kede vandplaner, lyder 
det fra Naturstyrelsen.

AF LASSE EGE PEDERSEN

Om to måneder skal Dan-
mark fremvise nogle vand-
planer. Sker det ikke risikerer 
Danmark at blive trukket for 
EU-Domstolen. Sådan lød 
truslen i sidste uge fra EU-
Kommissionen. 

Der er dog ikke en jordisk 
chance for, at vandplanerne 
ligger klar om to måneder. 

- Den proces som følger af 
Miljømålsloven er vi nødt til 
at følge, siger Thomas Bruun 
Jessen, kontorchef i Natursty-
relsen, med ansvar for vand-
planerne.

Vandplanerne, første gene-
ration af dem som skulle have 
ligget klar i 2009, er netop nu 
i seks måneder lang høring. 
Herefter skal høringssvarene 
gennemgås og der skal even-
tuelt en supplerende høring 
til. Det er ventet, at vandpla-
nerne tidligst er klar midt i 
2014.

Op til Kommissionen
Thomas Bruun Jessen forkla-

rer, at det dog ikke er givet, at 
Danmark ender for EU-Dom-
stolen på trods af truslen fra 
EU-Kommissionen.

- Nu skal vi jo først svare 
Kommissionen. Her vil vi selv-
følgelig redegøre for, blandt 
andet, hvad det er, som vi 
gør, for at få vedtaget de her 
planer, og så er det jo så op 
til Kommissionen om de vil 
forfølge sagen, siger Thomas 
Bruun Jessen, der dog forkla-
rer, at det at blive taget for EU-
Domstolen altid er noget, som 
man skal se alvorligt på. 

- Og det understreget be-
hovet for at få vedtaget første 
generations vandplaner, siger 
han.

I weekendens avis lød der 
kritik fra Landbrug & Føde-
varers viceformand, Lars 
Hvidtfeldt, omkring, hvordan 
myndighederne har hånd-
teret implementeringen af 
EU’s vandrammedirektiv, og 
hvordan man burde have ind-
draget interessenterne meget 
mere. Dette ville have sikret, 
at vandplanerne havde væ-
ret klar til tiden i 2009, me-
ner han. Denne kritik ønsker 
Thomas Bruun Jessen, der er 
embedsmand, ikke at kom-
mentere på.

lasse@effektivtlandbrug.dk
telefon 63 38 25 34

Thomas Bruun Jessen, kontorchef i Naturstyrelsen, forklarer, at 
man nu vil redegøre over for EU-Kommissionen, hvad man har gjort 
for at få vedtaget vandplanerne. Det kan betyde, at Danmark ikke 
ryger for EU-domstolen.

Der arbejdes med enklere 
kontrol af naturplejeområder

Den nuværende kontrol af arealer, der skal afgræsses for at 
lave god naturpleje, er ikke nem at gennemskue.

Det mener folkene bag projektet »Smag på Landskabet«. 
Her arbejder man på at få de eksisterende kontrolordninger 
ændret. Det skriver Landbrugsinfo.dk.

I dag går kontrollen i langt de fl este tilfælde på plantedæk-
kets højde. Og den ordning har ifølge Landbrugsinfo.dk bety-
det, at nogle landmænd er blevet mødt af tilbagebetalingskrav 
på fl ere tusinde kroner.

- I denne ordning giver man tilsagn om naturpleje for en 
femårig periode. Hvis man så for eksempel får underkendt sit 
areal i år fi re, fordi en våd sommer har betydet, at man ikke 
kunne afgræsse hele arealet, kræves støtten tilbagebetalt for 
samtlige fi re år. Det er helt urimeligt, og det arbejder vi hårdt 
på at få lavet om, siger Heidi Buur Holbeck fra Videncentret 
for Landbrug, som er en af spydspidserne i »Smag på Landska-
bet« på Landbrugsinfo.dk.

- Heldigvis fornemmer vi i vores dialog med NaturErhvervsty-
relsen, at man også her har erkendt, at der er en række uhen-
sigtsmæssigheder i ordningen. Og jeg fornemmer, at de er 
lydhøre over for vores forbedringsforslag, lyder det fra Heidi 
Buur Holbeck, der stadig arbejder med projektet.

INDLAND   

DanAvl har netop 
offentliggjort en 
ny ambitiøs 
2020-strategi.

Det danske avlssystem
DanAvl, som udvikler og 
sælger svinegener til hele 
verden, har ambitioner om 
at firedoble sin omsætning 
inden 2020 og blive et af ver-

dens førende avlsprogram-
mer.

Med lanceringen af en ny 
2020-strategi sætter selska-
bets ledelse, Videncenter 
for Svineproduktion, fokus 
på øget vækst, professionel 
udvikling af strategiske mar-
keder og visionen om at blive 
verdens førende avlssystem.

-Vi har igennem længere 
tid arbejdet på en ny strategi 
for DanAvl, fordi vi mener, 
at potentialet er til stede for 
en kraftig udvidelse af vo-
res aktiviteter. Strategien er 
blevet til i tæt samarbejde og 
i fællesskab med vores vig-
tige partnere i systemet med 
fokus på en optimering af 
værdien af DanAvl for vores 
ejere, de danske svineprodu-
center, siger Nicolaj Nørga-
ard, direktør for Videncenter 
for Svineproduktion.

Han peger særligt på at 
fastholde positionen som det 
avlssystem, der leverer må-
ske verdens bedste kvalitet 
og samtidig en videreudvik-
ling af selskabets strategiske 
kernemarkeder. Forspringet 
i forhold til de øvrige avls-
selskaber skal sikres gennem 

et tæt samarbejde med År-
hus Universitet ved fokuseret 
brug af genomisk selektion 
og investering i de nyeste 
avlsmetoder.

-Som efterspørgslen på 
fødevarer stiger, opstår der 
et behov for gener af højeste 
kvalitet, og særligt de store 
vækstmarkeder som Kina får 
brug for at øge deres produk-
tion i forhold til en stigende 
middelklasse.  Vi vurderer, 
at vi inden 2020 vil kunne 
firedoble vores omsætning 
til 6 mia. kr. primært for at 
mætte den internationale 
efterspørgsel, siger Nicolaj 
Nørgaard.

I første omgang opruster 
DanAvl ved at ansætte en 
markedsdirektør, som ifølge 
Nicolaj Nørgaard skal være 
med til at styrke den profes-
sionelle adgang til det glo-
bale marked og øge værdien 
i systemet. 

ege

Danske gener erobrer verden

http://europa.eu/legislation_summaries/agriculture/general_framework/l60032_en.htm

